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Dojčanské noviny 

Vážení občania, 
Keď rozkvitnú biele chryzantémy a padajúce lístie pokrýva 

zem, je tu november. A s ním prichádza aj ďalšie číslo Dojčan-
ských novín, v ktorých sa obzrieme za uplynulým letom, ale aj 
naznačíme, čím bude žiť naša obec v nadchádzajúcej zime. 

V letnom období sme čiastočne opravili cestu v časti Otrubni-
ca. Okrem opravy najväčších výtlkov zabetónovaním 
v spolupráci s p. Drinkom sme upravili krajnicu a urobili vpuste 
z cesty do priekopy. Uvedomujeme si, že ide o dočasné riešenie 
a raz aj Otrubnica ako aj miestne komunikácie v celej obci budú 
mať nový povrch. Prvým predpokladom je dobudovanie kanali-
zácie v obci. Na tomto hlavnom projekte neustále pracujeme. 
V októbri bol podaný projekt dobudovania kanalizačnej siete 
v našej obci prostredníctvom Integrovaného regionálneho ope-
račného programu Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja 
vidieka SR. O podaní projektu sme s poslancami veľmi dlho dis-
kutovali. Predmetom našich diskusií nebolo, či kanalizáciu vybu-
dovať, ale skutočnosť, že Európska komisia pri EÚ stanovila, že 
DPH pri budovaní kanalizácie nie je oprávneným výdavkom. Čo 
to znamená? Obec okrem povinnej 5% spoluúčasti musí uhradiť 
z vlastných zdrojov aj daň z pridanej hodnoty vo výške 20%. 
Keďže ide o nemalé finančné prostriedky, ktoré v takomto obje-
me nemáme k dispozícii, veľmi dlho sme rozoberali vzniknutú 
situáciu. Nakoniec sme sa rozhodli, že do výzvy sa zapojíme, DPH 
uhradíme z vlastných prostriedkov, aj s vedomím, že Obec by si 
musela zobrať úver. Celkové náklady na vybudovanie kanalizá-
cie sú vo výške 2.300.000,- € bez DPH. Vypracovali sme aj pro-
jekt na dotáciu z Environmentálneho fondu, z ktorého môžeme 
získať dotáciu maximálne vo výške 200.000,- € a túto by sme 
chceli použiť na budovanie čerpacej stanice, ktorá nie je opráv-
neným výdavkom v rámci IROP. 

Zapojili sme sa aj do výzvy Prezídia Hasičského 
a záchranného zboru na rok 2017 na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie dotácie zo štátneho rozpočtu prostredníctvom 
rozpočtovej kapitoly Ministerstva vnútra Slovenskej republiky 
na podporu zvýšenia ochrany pred požiarmi prostredníctvom 
výstavby, rekonštrukcie a modernizácie stavieb a opravy budov, 
nadobudnutie budov na účel  hasičských zbrojníc. Hasičskú 
zbrojnicu je možné vybudovať aj svojpomocne, pričom získané 
finančné prostriedky sa použijú len na zakúpenie materiálu. 
Zatiaľ táto výzva nie je vyhodnotená, ale o jej výsledku budete 
informovaní. Ešte v marci sme sa zapojili do výzvy SFZ Podpora 
rekonštrukcie a výstavby futbalovej infraštruktúry. Výbor SFZ na 
svojom zasadnutí dňa 14.8.2017 rozhodol o podpore projektov, 
pričom Obec Dojč nebola v 1. etape podporená. Na Záhorí boli 
podporené mesto Holíč, Gbely a obec Kúty. Na základe vyjadre-
nia SFZ, sa môžeme  opätovne zapojiť do novej výzvy. Stavebné 
povolenie na realizáciu týchto stavieb už máme právoplatné.  

Vypracovali sme projekt o poskytnutie dotácie v programe 
Podpora rozvoja športu pre rok 2017 na výmenu umelej trávy 
na multifunkčnom ihrisku, pričom by prišlo aj k výmene sietí na 
bránkach a upevneniu jestvujúcich sietí. V tomto projekte sme 
síce úspešní boli, ale výzva bola nakoniec zrušená.  

V spolupráci s Ing. Kusou, Pavlom Kondrlom 
a Západoslovenskou distribučnou a.s. pripravujeme projektovú 
dokumentáciu na budovane  ďalšej transformačnej stanice, kto-
rá by mala byť vybudovaná za obcou smerom na Šajdíkove Hu-
mence. Pracovne túto trafostanicu nazývame „Otrubnica“. 

Vzhľadom k novej výstavbe v tejto časti obce či už pri p. Stani-
slavovi Kozánkovi alebo v Otrubnici je potrebné posilniť elek-
trickú sieť a zabezpečiť ju pred výkyvmi napätia, načo sú citlivé 
najmä tepelné čerpadlá a elektronika. 

So Západoslovenskou distribučnou a.s. konzultujeme aj ve-
rejné osvetlenie tzv. Gašpárky (jabĺčkovej cesty), kde projektovú 
dokumentáciu vypracoval Ing. Tiffinger. 

Okrem práci na vypracovávaní projektov sme sa venovali 
údržbe obce od čistenia potoka, cez kosenie, úpravy kríkov až po 
výsadbu nových tují na ihrisku, pri autobusových zastávkach na 
Kolónii, či pri cintoríne. V nadchádzajúcom zimnom období nás 
čaká vyčistenie struhy medzi p. Adamkovičovou a p. Lakatošom, 
kde by sme chceli vybudovať drenážku a zviezť dažďovú vodu 
z cesty do tejto struhy. Taktiež budeme upravovať našu bio-
skládku za kaplnkou. Teší nás, že sa tam skutočne skládkuje len 
bioodpad, ale sami vidíte, že bioodpadu je veľmi veľa. Do budúc-
nosti plánujeme vo dvore Obecného úradu skládkovať orez ko-
nárov, ktoré by boli podrvené na štiepku. Túto by sme využili do 
záhonov, pod kríky a stromy v obci, aby sme zabezpečili zadrža-
nie vlahy pri koreňoch rastlín. Skontrolovali a opravili sme sú-
časti preliezok v parkoch na Kolónii, Pod akropolou i za Obec-
ným úradom. Z preliezky na Kolónii sme museli demontovať 
šmýkačku, ktorá bola prasknutá a pre deti nebezpečná. 

Na základe Vašich podnetov na ukončenia predaja pojazdnej 
predajne mäsa HATALA, s.r.o. z Kopčian sme zabezpečili novú 
pojazdnú predajňu mäsa, ktorá prichádza do našej obce vždy vo 
štvrtok v doobedňajších hodinách. Dúfam, že ste so sortimentom 
a kvalitou mäsa a mäsových výrobkov spokojní. Ak by nastal 
akýkoľvek problém, informujte nás. 

Čakajú nás aj stretnutia s Vami, obyvateľmi obce, či pri mi-
kuláškych trhoch spojených s príchodom Mikuláša, po polnočnej 
omši na Štedrý deň či na 3. Obecnom plese v januári 2018.  

                                              -Slavomíra Melišová starostka obce- 
 

VÝSLEDKY VOLIEB DO TRNAVSKÉHO               

SAMOSPRÁVNEHO KRAJA 

Dňa 4. novembra 2017 sa uskutočnili voľby do vyšších územných 

celkov – Trnavského samosprávneho kraja. Volebná miestnosť 

bola na tradičnom mieste – v zasadačke Obecného úradu – otvo-

rená od 7,00 h do 22,00 h. V našej obci mohlo voliť 1022 opráv-

nených voličov a 11 cudzincov, ktorí majú trvalý pobyt v obci. 

Volieb sa zúčastnilo 209 voličov. Žiadny volič nepožiadal voleb-

nú komisiu o voľbu do prenosnej volebnej schránky. 

Výsledky volieb na predsedu TT SK: 

 

 

 

 

Jaroslav Cehlárik – kandidát na predsedu TT SK sa vzdal kandidatúry. 

                               ... pokračovanie článku na strane 2 ... 

 

Poradie Meno a priezvisko Počet hlasov 

1. Jozef VISKUPIČ  105 

2. Tibor MIKUS  95 

3. Má rius NOVÁ K 4 

4. Konrá d RIGO  2 

5. Jo zsef BERE NYI 1 
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Víťazom volieb na predsedu Trnavského samosprávneho kraja 
sa nielen v našej obci, ale aj v Trnavskom kraji stal Jozef Visku-
pič. 

Výsledky volieb do zastupiteľstva na poslanca TT SK: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V zastupiteľstve TT SK nás za okres Senica budú zastupo-
vať poslanci:  Martin Džačovský, Peter Gerhart, Pavol Kalman, 
Ľubomír Parízek a Roman Sova 

UPOZORNENIE 
 

Upozorňujeme Vás, že majetkové priznanie za rok 2017 je 
daňovník povinný predložiť do 31.1.2018. Majetkové priznanie 
predkladá daňovník vtedy, ak: 
- kúpil, predal alebo zdedil nehnuteľnosť alebo pôdu, 
- dokončil rodinný dom alebo inú stavbu na ktorú bolo vydané 
kolaudačné rozhodnutie, 
- vybudoval hospodársku budovu, sklad alebo garáž, na ktorú 
bolo vydané súhlasné stanovisko Obce k ohláseniu drobnej stav-
by, 
 keďže sme konečne po zápise pozemkových úprav, tak každý 

majiteľ pôdy je povinný podať majetkové priznanie o pôde, 
ktorú vlastní. Ak túto pôdu dal  do prenájmu, je povinný prilo-
žiť k majetkovému priznaniu aj kópiu nájomnej zmluvy. 

 
V prípade, že nenastala žiadna zmena v majetkových pomeroch 
daňovníka, majetkové priznanie nepodáva. 
 
Taktiež je daňovník povinný do 31.1.2018 oznámiť dôležité sku-
točnosti – zmeny týkajúce sa poplatku za TKO a psa. Po tomto 
termíne sa nebude prihliadať na tieto neohlásené zmeny. 

 

Poradie Meno a priezvisko Počet hlasov 

1. Ánto niá MIKULI KOVÁ  111 

2. Vládimí r SLÁ DEK 88 

3. Rádován PRSTEK 68 

4. Ľubomí r PÁRI ZEK 41 

5. Mártin DZ ÁČ OVSKY  39 

6. Román SOVÁ 34 

7. 
Peter GERHÁRT 32 

Mártin LIDÁJ 32 

8. Román RÁVÁS 27 

9. Jákub NEDOBÁ 24 

10.  
Mártin Č ULEN 22 

Pávol KÁLMÁN 22 

11. Vládimí r KOČOUREK 18 

12. Já n KOVÁ R 16 

13. Filip Láckovic  15 

14. Járosláv BÁRČÁJ 14 

15. Márek TRS O 12 

16.  
Ánná HRÁBOS OVÁ  10 

Miroslává POLÁ KOVÁ  10 

17. Járosláv Petrlá 9 

18.  
Jozef HRUBY  8 

Já n HURBÁN 8 

19.  
Rádosláv KOVÁ Č  7 

Henrich KOVÁROVIČ  7 

20. Ľubos  JEDINY  4 

Kristí ná ČHUDÁ  2 
21.  

Michál ÁNDÁČKY  2 

Výberové konanie na riaditeľa školy 
 

28.6.2017 Mgr. Drahotín Nečas v poobedných hodinách predlo-
žil zriaďovateľovi Obci Dojč žiadosť o skončenie pracovného 
pomeru k  30.6.2017 z dôvodu odchodu do dôchodku. Hneď 
1.7.2017 bol zverejnený na webstránke obce oznam 
o výberovom konaní na miesto riaditeľa Základnej školy 
s materskou školou, ktorý bol zverejnený aj v novinách My Záho-
rie. 14.8.2017 sa konalo výberové konanie na riaditeľa školy, do 
ktorého sa prihlásili traja kandidáti. Rada školy, ktorá je 11 
členná bola v zmysle § 25 ods. 16 zákona 596/2003 Z.z. o štátnej 
správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov na účely výberového konania na vymenova-
nie riaditeľa školy doplnená o dvoch členov – zástupca štátnej 
školskej inšpekcie a zástupca Okresného úradu v Trnave odboru 
školstva – celkovo radu školy tvorilo 13 členov. Na platné uzne-
senie Rady školy vo veci vymenovania riaditeľa školy je potrebný 
nadpolovičný počet hlasov všetkých jej členov (§24 ods. 12 záko-
na 596/2003 Z.z.), t.j. z 13 nadpolovičná väčšina je 7 hlasov. 
Toto nebolo v prvej voľbe splnené, a preto sa voľba musela opa-
kovať. 

Znovu bol zverejnený oznam o výberovom konaní na miesto ria-
diteľa Základnej školy s materskou školou 17.8.2017 a nové vý-
berové konanie sa uskutočnilo 25.9.2017. Do výberového kona-
nia prišli dve prihlášky a toto výberové konanie už bolo úspešné, 
kandidát na riaditeľa školy získal nadpolovičnú väčšinu hlasov 
všetkých členov Rady školy pre výberové konanie. Novým riadi-
teľom školy sa stal Ing. Radovan Prstek, ktorý bol po vzájomnej 
dohode menovaný do funkcie 16.10.2017. 

Pánovi riaditeľovi želáme pevné zdravie a veľa pracovných ús-
pechov, nech naša ZŠ s MŠ napreduje. 

-Slavomíra Melišová- 

 
AKO TRIEDIA ODPAD U SUSEDOV 

V septembri som sa zúčastnila exkurzie starostov do spaľovne 
odpadov v rakúskom Zistersdorfe. Zberová spoločnosť, ktorá 
zároveň prevádzkuje spaľovňu komunálneho odpadu disponuje 
viac ako 900 nákladnými vozidlami a 27 000 zbernými kontaj-
nermi. Bola založená v roku 1992 a v súčasnosti vykonáva zber 
odpadu v 42 obciach Horného Rakúska. Ročne spracuje 65 000 t 
odpadu z územia, ktoré obýva približne 100 000 obyvateľov 
v 40 000 domácnostiach.  

Okrem toho spracúva odpad z 300 podnikov na danom území. 
Na základe sledovania odpadu až 46% tvorí bioodpad, 31% ko-
munálny odpad a 23% triedený zber skla, papiera, plastov, ko-
vový odpad, textílie, drevo, elektro odpad a použitý olej. Domác-

Druh odpadu 
Farba    

popolnice 

Počet vývozov 

za rok 

Suma za 120 l 

popolnicu / rok 

Suma za 240 l 

popolnicu / rok 

komunálny odpad čierna 13 142,30 152,30 

papier modrá 8   v cene KO 

sklo zelená 9 85 170 

plasty žltá 9 85 170 

kovy červená 9 85 170 

bioodpad hnedá 
41      

(marec – 

november) 
85 170 



 

nosti v tejto oblasti Horného Rakúska používajú na komunálny 
odpad aj triedený zber popolnice. Akú popolnicu si domácnosti 
zaplatia, takú dostanú. Nikde sa nezohľadňuje, koľko členov má 
domácnosť.                                                           

 -Slavomíra Melišová- 
 

Uznesenia zo zasadaní Obecného               

zastupiteľstva  v Dojči 

 Obecné zastupiteľstvo súhlasí: 
 so zapojením sa do VII. výzvy Prezídia Hasičského 

a záchranného zboru 2017 na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie dotácie zo štátneho rozpočtu prostredníctvom 
rozpočtovej kapitoly MV SR na výstavbu budovy hasičskej 
zbrojnice vo výške 30.000,- € a schvaľuje 5% výšku spolufinan-
covania na projekte v minimálnej výške 1.500,- € (slovom: je-
dentisíc päťsto eur); 

 so zapojením sa do  Výzvy na predkladanie žiadostí 
o nenávratný finančný príspevok na zlepšenie zásobovania 
pitnou vodou, čistenie odpadových vôd, kanalizácie IROP-PO4-
SC421-2017-19 na dobudovanie kanalizácie v obci Dojč a 
schvaľuje 5% výšku spolufinancovania na projekt a schvaľuje 
úhradu DPH pri realizácii projektu. Úhrada DPH bude krytá 
komerčným úverom; 

 s rozlúčkou s letom dňa 1.9.2017 od 13,00 do 20,00 h v parku 
Pod akropolou, ktorú organizuje Radoslav Toman, majiteľ 
Baru Pod akropolou vo forme detskej diskotéky a atrakcií pre 
deti (skákací hrad, býk) a tanečnou zábavou so živou hudbou 
dňa 1.9.2017 v čase od 20.00 do 03.00 h; 

 s tradičným kultúrno-spoločenským podujatím MO MS v Dojči 
„Stretnutie so zvieratkami“, ktoré sa uskutoční v nedeľu 
3.9.2017 v parku Pod akropolou. 

Obecné zastupiteľstvo nesúhlasí: 

 s odpredajom obecného pozemku o výmere 941 m2 novoutvo-
renej parc. č. 11 249 v k.ú. Dojč po zápise pozemkových úprav 
v k.ú. Dojč. 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči schvaľuje: 

 predloženie Žiadosti o nenávratné finančné prostriedky za 
účelom realizácie projektu s názvom „Obstaranie záhradných 
kompostérov v obci Dojč“, realizovaného v rámci výzvy Podpo-
ra predchádzania vzniku biologicky rozložiteľných komunál-
nych odpadov, kód výzvy  OPKZP-PO1-SC111-2017-23, 

 výšku maximálneho celkového spolufinancovania projektu zo 
strany žiadateľa z celkových oprávnených výdavkov,  

 spolufinancovanie realizovaného projektu vo výške 5% pred-
stavuje 4.528,50 € z hodnoty predloženého projektu; 

 5. zmenu  rozpočtu obce na rok 2017; 

 použitie rezervného fondu v sume 140.000,- € na spoluúčasť 
pri budovaní kanalizácie v obci; 

 použitie fondu Kanalizácia v sume 27.700,- € na spoluúčasť 
pri budovaní kanalizácie v obci; 

 zmeny a doplnky ÚPN-O Dojč č.1/2016 so stanovenou záväz-
nou časťou; 

 VZN Obce Dojč č. 4/2017 zo dňa 17.8.2017, ktorým sa mení a 
dopĺňa VZN Obce Dojč č. 65/2009 zo dňa 11.12.2009 o záväz-
ných častiach územného plánu obce Dojč a ktorým sa vyhlasu-
je záväzná časť Zmien a doplnkov ÚPN-O Dojč č.1/2016. Zá-
väzná textová časť sa mení v zmysle prílohy č.1, ktorá je súčas-
ťou všeobecne záväzného nariadenia. Záväzná grafická časť 
sa mení v zmysle náložky Výkresu č. 02. Výkres záväzných čas-
tí a verejnoprospešných stavieb a Výkresu č. – 03A a 03B. 
Komplexný výkres priestorového usporiadania a funkčného 
využitia územia. 

 VZN č. 4/2017, ktorým sa vyhlasuje záväzná časť zmien 
a doplnkov Územného plánu obce (ÚPN-O) Dojč č. 1/2016 
a ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce 65/2009, ktorým sa vy-
hlasuje Záväzná časť Územného plánu obce Dojč. 

 predaj obecného pozemku o celkovej výmere 99 m2  parc. č. 
151/1 diel 2 (70 m2) a diel 5 (29 m2) v k.ú. Dojč podľa geo-
metrického plánu č. 24/2017 vypracovaného Pavlom Kondr-
lom dňa 03.07.2017 v zmysle zákona č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí v znení neskorších predpisov priamym predaj-
om podľa § 9a ods. 8 písm. b) za cenu 5,18 €/m2 Jane Pavúč-
kovej a Radoslavovi Pavúčkovi, bytom Štefánikova 723/22, 
Senica, ako pozemok zastavaný stavbou vo vlastníctve nado-
búdateľa vrátane priľahlej plochy, ktorá svojím umiestnením 
a využitím tvorí neoddeliteľný celok so stavbou; 

 zriadenie vecného bremena na pozemku obecne parcely č. 
2377/8. 2422/4, 2377/1, 2422/5 s právom uloženia dažďovej 
kanalizácie a právo vstupu a prejazdu peši, vozidlami, mecha-
nizmami v nevyhnutnej miere a rozsahu prevádzkovania, re-
konštrukcie, modernizácie, opráv a údržby pre každodobého 
vlastníka dažďovej kanalizácie a na ťarchu každého vlastníka 
parciel č. 2377/8, 2422/4, 2377/1, 2422/5 zapísaných na LV 
912, LV 2000 a LV 4700; 

 zriadenie vecného bremena na pozemku obecne parcely č. 
2376/4. 2377/1, 2376/2, 9978 s právom uloženia vodovodné-
ho potrubia a potrubia splaškovej kanalizácie a právo vstupu 
a prejazdu peši, vozidlami, mechanizmami v nevyhnutnej mie-
re a rozsahu prevádzkovania, rekonštrukcie, modernizácie, 
opráv a údržby pre každodobého vlastníka dažďovej kanalizá-
cie a na ťarchu každého vlastníka parciel č. 2376/4. 2377/1, 
2376/2, 9978 v k.ú. Dojč zapísaných na LV 912, LV 2000 a LV 
4700. 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči berie na vedomie:  

 4. zmenu  rozpočtu obce na rok 2017 uskutočnenú rozpočto-
vým opatrením starostky 2/2017; 

 Informáciu o podmienkach výzvy MPRV SR na predkladanie 
žiadostí o nenávratný finančný príspevok na zlepšenie zásobo-
vania pitnou vodou, čistenie odpadových vôd a kanalizácia. 

 

OBECNÁ KRONIKA 

Narodili sa: 

Marian Mišanek - 4.7.2017 
Laura Pacalajová - 12.7.2017 
Synthia Fránerová - 3.8.2017 
Tomáš Brenner - 12.9.2017 

Šarlota Včelková - 19.9.2017 
Alexandra Sládková - 27.9.2017 

Gregor Rozbora - 19.11.2017 
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Zosobášili sa: 

Stanislava Španková a Ľubomír Klinda  
1.7.2017 - Senica 

Andrea Khúlová a Dušan Horňák  
9.9.2017 - Senica 

Jana Trvalcová a Frederik Václavek 
 9.9.2017 - Dojč 

Dominika Kolompárová a Tomáš Nečas  
23.9.2017 - Senica 

Zuzana Petrlová a Vladimír Gorčík  
30.9.2017 -  Dojč 

Andrea Vašková a Marek Ušiak  
30.9.2017 - Myjava 

Zuzana Krajčovičová a Denis Pavlík  
7.10.2017 - Žilina 

Dáša Kmeťová a Michal Černý  
28.10.2017 - Modra 

 
Zomreli: 

Róbert Vician - zom. 21.7.2017 
Ladislav Suchovský - zom.  8.8.2017 

Peter Leška - zom. 3.9.2017 
Pavol Skala - zom. 7.10.2017 

Peter Stanek - zom. 10.11.2017 
 

Prisťahovali sa: 
Ján Mášik, Erika Mášiková, Ján Mášik, Martin Mášik, Sta-
nislava Klindová, Michal Mišanek, Dominika Reháková, 

Augustín Rehák, Dana Reháková, Andrea Horňáková, Ma-
rek Ravas, Silvia Ravasová, Leonard Ravas  

 
Odsťahovali sa: 

Mgr. Andrej Kubík, Katarína Danielová, Petra Kotlárová, 
Jana Larsson, Julia Larsson, Sofie Larsson, Martina Macko-

vá, Michal Černý, Roman Říha, Soňa Jamrišková, Marek 
Vašek, Ľubica Vašková, Emma Timea Vašková, Laura Vaš-

ková, Martin Línek, Miroslav Rázik, Mirka Závodská 
 

ODPAD A TRIEDENIE ODPADU V DOJČI 
 

S rozvojom konzumnej spoločnosti, prichádza aj zvýšená 
produkcia odpadov. Nie každý odpad je komunálnym od-
padom. A ako nakladáme s odpadom? Aký vplyv má naše 
zaobchádzanie s odpadom na náš život a životné prostre-
die?  

Čo je to vlastne odpad? 

Za odpad sa považuje každý produkt ľudskej činnosti, kto-
rý už prestal slúžiť pôvodnému účelu. Dnes si pod odpa-
dom predstavíme najmä obalový materiál. Zamyslime sa 
a spomeňme si, aký obalový materiál sa používal pred 50 
rokmi. Bolo to najmä sklo, ktoré bolo vratné a papier. Roz-
vojom vedy a techniky sme vyvinuli plast. V minulosti naši 
predkovia žili spätí s prírodou a čo z prírody zobrali, to jej 
aj vrátili. Kedysi hnojiská – dnes komposty boli v každom 
dvore a v jesennom období sa vždy vyprázdnili, lebo sa 
všetok biologický odpad  z nich rozhádzal na poliach 
a zaoral. Tráva sa kosila, keď bola vyššia. Buď sa usušila 

na seno alebo sa skŕmila. Dnes už tento kolobeh naše deti 
takmer nepoznajú a odpadom je aj to, čo odpadom nebolo. 
Aj toto prináša rozvoj civilizácie.  

V tejto chvíli stojíme pred veľkým výzvami. Podriadime sa 
konzumnej spoločnosti a budeme produkovať komunálny 
odpad bez toho, aby sme sa zamysleli a odpad triedili? Veď 
odpad predstavuje hrozbu pre naše životné prostredie. 
Komunálny odpad sa len skládkuje na skládkach 
a veľakrát v ňom skončí aj to, čo by sa dalo ďalej zhodno-
tiť. Pri nesprávnom nakladaní s odpadom sa môže konta-
minovať pôda, voda, ovzdušie. A pritom, mnohé odpady sú 
cenným zdrojom druhotných surovín, ktoré môžeme ener-
geticky alebo materiálovo zhodnotiť a takto šetriť prírod-
né zdroje surovín. 

V roku 2016 sme v obci vyprodukovali 299,51 ton komu-
nálneho odpadu, z tohto množstva tvoril triedený zber 
20,22 %. V tomto roku od januára do konca septembra 
sme vyprodukovali 245,48 ton odpadu a triedený zber tvo-
ril 15,67 %. 

Graf č. 1 zachytáva množstvá jednotlivých zložiek odpadu 
za tri štvrťroky roku 2017. Triedenie odpadu v porovnaní 
rokov 2016 a 2017 znázorňuje graf č. 2. Ďakujeme Vám, 

že Vám nie je ľahostajné triedenie odpadu, vzťah 
k životnému prostrediu a v neposlednom rade aj šetrenie 
finančných prostriedkov. 

V roku 2017 bol predpis na poplatku za TKO vo výške 
32.644,63 €, k 30.9.2017  je výber poplatku za TKO 
28.074,93 €, čo predstavuje 86 % a poplatok za vývoz a 
skládkovanie odpadu a za popolnice bol za tri štvrťroky 
roku 2017 vo výške 21.654,23 €. Keďže sa dostávame do 
vyrovnanej bilancie hospodárenia v oblasti odpadov, po-
platok za TKO sa v roku 2017 zvyšovať nebude. Avšak mu-
síme pristúpiť k usporiadaniu popolníc.  Pýtate sa, čo to 
znamená usporiadanie popolníc a prečo sa bude robiť? 
V obci máme rodinné domy, kde majú viac popolníc, ako je 
určené na domácnosť, prípadne, ako majú zaplatené. Tie-
to domácnosti si niekde zabezpečili alebo kúpili vlastné 



 

popolnice, ktoré nie sú evidované v obci a teda obyvatelia 
za ne neplatia. Alebo v rodinnom dome žije 6 osôb, ale 
keďže sa jedná o tri manželské dvojice obyvatelia to po-
chopili ako tri domácnosti a pri rodinnom dome miesto 
jednej 240 l popolnice sú tri popolnice s objemom 140 l. 
Tieto skutočnosti sme zistili na základe kontroly vývozu 

popolníc, ktorú vyko-
návame pravidelne od 
februára 2017. Za tieto 
popolnice platíme po-
platok za vý-
voz, manipuláciu 
s popolnicou a jej opot-
rebenie Technickým 
službám bez ohľadu na 
to či sú prenajaté od 
Technických služieb, 
ako aj poplatok za vý-
voz odpadu, ale obyva-
teľ za tieto popolnice 
neplatí. V priemere sa 

pri jednom vývoze vyvezie 400 popolníc s objemom 140 l, 
ale mesačne uhrádzame za domácnosti 496 popolníc 
s objemom 140 l a priemerne vyvážame 50 popolníc 
s objemom 240 l, pričom platíme za 67 popolníc 
s objemom 240 l. Mesačný poplatok za popolnice je vo výš-
ke 2.287,06 €. Ak by sa nám podarilo usporiadať popolni-
ce, mohli by sme ušetriť cca 175,- € pri popolniciach 
s objemom 140 l a 50,- € pri popolniciach s objemom 240 l 
pri jednom vývoze. Ročne by sa jednalo o čiastku 5.850,- €, 
čo určite nie je zanedbateľné. Usporiadanie popolníc sa 
bude realizovať v mesiaci december a január. Okrem po-
platkov za skládkovanie a vývoz zmesového komunálneho 
odpadu a popolnice platíme aj za zber nebezpečného od-
padu, drobného stavebného odpadu, objemného odpadu čo 
za 9 mesiacov roku 2017 predstavuje čiastku 618,26 €. 
Drobný stavebný odpad môžu obyvatelia vyviezť do zber-
ného dvora v Technických službách a suma je dodatočne 
po zaslaní podkladov z Technických služieb prefakturova-
ná z obce na obyvateľa. 

O triedení odpadu a množstve zmesového komunálneho 
odpadu Vás budeme priebežne informovať, lebo len vtedy 
môžeme zvýšiť množstvo vytriedených zložiek odpadu, za 
ktoré neplatíme a následne môžeme znížiť množstvo zme-
sového komunálneho odpadu, ktorý je finančne náročný.  

-Slavomíra Melišová- 

 

POZOR NA REALITNÉ KANCELÁRIE 
 

V poslednom období sa v našej obci predalo viacero rodin-
ných domov. Možno ste boli predávajúcim alebo 
i kupujúcim. V priebehu letných prázdnin sme pomáhali 
jednej našej obyvateľke, ktorá sa stretla s neštandardným 
a nečestným konaním realitnej maklérky. Preto sme sa 
rozhodli upozorniť Vás, na čo si máte dať pri kontakte 
s realitnou kanceláriou pozor: 
 

Ak ste predávajúci: 
 

1. Jednoznačne sformulujte čo predávate a za akú cenu. 
2. Zmluvu s realitnou kanceláriou si dobre prečítajte, má-

te právo zobrať si ju domov a v pokoji domova si ju pre-
čítať. 

3. Nič nepodpisujte bez toho, aby ste si to prečítali 
a porozumeli všetkým ustanoveniam. Ak niečomu nero-
zumiete, pýtajte sa. Radšej sa spýtajte dvakrát aj viac, 
než aby ste mali urobiť chybu. 

4. Všímajte si poplatky realitnej kancelárie a kto ich bude 
platiť. 

5. Dbajte, aby realitná kancelária splnila k čomu sa zavä-
zuje, aby dodržala termíny, ktoré sú uvedené v zmluve. 
V prípade nedodržania termínov, máte právo odstúpiť 
od zmluvy. 

6. Kontrolujte si cenu, za ktorú predávate nehnuteľnosť 
aj na internete. 

7. Nikdy nepodpisujte zmluvu pod tlakom, nikdy nie na-
rýchlo a bez toho, aby ste si ju prečítali. 

8. Aj keď podpisujete zmluvu u notára alebo na matrike, 
prečítajte si všetky exempláre a skontrolujte si, či sú 
identické. 

9. Nikdy nezabúdajte, že ak ste majitelia nehnuteľnosti 
a chcete ju predať, nikto vás nemôže k predaju nútiť, 
prípadne sa vám vyhrážať, že ste si to mali rozmyslieť 
skôr a nedá sa nič robiť a budete platiť vysoké pokuty. 

10. Dajte si pozor na to, čo má urobiť realitná kancelária, 
aby vašu nehnuteľnosť predala. Či si zaslúži odmenu 
už len za to, že zverejnila inzerát o predaji nehnuteľ-
nosti, že privedie k vám potencionálneho kupujúceho, 
ale tento nič nekúpi... 

11. Všímajte si, či je zmluva, ktorú vám predloží na podpis 
realitná kancelária uzatvorená v zmysle občianskeho 
alebo obchodného zákonníka. Vedzte, že pokiaľ je uza-
tvorená v zmysle obchodného zákonníka vaše práva sú 
minimálne a silné postavenie tu má realitná kancelá-
ria. Preto odporúčame uzatvoriť zmluvu len v zmysle 
občianskeho zákonníka. 

 

Ak ste v pozícii kupujúceho: 
 

1. Pýtajte sa, kto má platiť províziu. Ak má platiť proví-
ziu zo sprostredkovania predávajúci, nemá prečo prísť 
k zvyšovaniu kúpnej ceny o províziu sprostredkovate-
ľa. To by znamenalo, že províziu platí kupujúci. 

2. Zistite si, čo je v skutočnosti predmetom predaja : 
a) či sú v zmluve uvedené všetky stavby a parcely, kto-
ré kupujete a ktoré ste videli pri obhliadke nehnuteľ-
nosti, či neplatíte peniaze za pozemky, ktoré nemá pre-
dávajúci vlastnícky usporiadané, či na nehnuteľnosti 
neviaznu ťarchy - vecné bremená alebo záväzkové prá-
va, 
b) či sa nehnuteľnosť predáva s hnuteľným zariade-
ním, ak áno, tak akým. Ak nekupujete "holobyt" nie je 
predávajúci ani realitná kancelária oprávnená byt, či 
dom tzv. "vybrakovať". Dom, či byt musí zostať funk-
čný, teda predávajúci nemôže vysťahovať z nehnuteľ-
nosti napr. kotol na kúrenie, radiátory, plynové gamat-
ky, vodovodné batérie, či dokonca elektrické vypínače, 
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ak ste sa na tom v zmluve výslovne nedohodli, že kupu-
jete holodom, ktorý chcete rekonštruovať. V praxi sa 
stalo, že realitná kancelária povedala majiteľovi aby 
odmontoval gamatky, svetlá, vypínače a zo steny zos-
tali trčať len drôty, čo je nebezpečné. Takéto zásahy 
môže robiť len odborne spôsobilá osoba kvôli nebezpe-
čenstvu úniku plynu, alebo poranenia elektrickým prú-
dom.  

3. Ak sa v kupovanej nehnuteľnosti nachádzajú veci, kto-
ré je treba odstrániť, dohodnite si v zmluve, kto znáša 
náklady spojené s vyprataním - napríklad kto zaplatí 
vývoz kontajnera s komunálnym odpadom.  

 

KTO JE IVAN BARUS? 
 

Pochádzam zo Stupavy. Narodil som sa 3. októbra 1981 
v Bratislave a svoje detstvo a dospievanie som prežil v Stupave. 
Mám na neho krásne spomienky. Mám ešte o rok mladšieho bra-
ta a tieto roky sme prežili hrou futbalu, na rôznych miništrant-
ských výletoch, v lesoch, pri práci v záhrade a okolo domu. Rád 
som si vyrábal rôzne veci ako kuše, luky a strúhal z dreva. Pre-
dovšetkým však ďakujem Bohu za to, že som od rodičov dostal 
vieru a ako prvák na základnej škole som začal miništrovať na 
podnet nového kňaza v Stupave, ktorým bol terajší pán dekan 
Mons. Félix Mikula. Mohol som tak byť veľmi blízko pri oltári 
a neustále som túto Božiu milosť vo svojom živote pociťoval. 
Dodnes ďakujem Bohu, že som od oltára neodišiel. Vnímam to 
ako zvláštnu milosť Panny Márie, ktorá nado mnou držala svoj 
ochranný plášť, pretože pokušení bolo neúrekom.  

Strednú školu som si vybral v Bratislave. Bolo to Gymnázium 
Matky Alexie, kde bol veľmi dobrý kolektív a atmosféra. Hrával 
som v zbore pri svätých omšiach. Mal som ešte jednu veľmi pek-
nú skúsenosť, že som sa dostal na jeden ročný výmenný pobyt do 
USA, do štátu Wisconsin. Aj to bola škola života. Zažil som tam 
chvíle veľmi krásne, ale aj veľmi ťažké. Predovšetkým mi Pán 
Boh udelil milosť, že som sa mohol naučiť anglický jazyk. 

Keď prišla chvíľa rozhodovania o výbere vysokej školy, nakoľko 
v rodine mali viacerí vyštudovanú Vysokú školu ekonomickú, aj 
ja som sa rozhodol pre túto alternatívu a dodnes nebanujem, aj 
keď to bola drina a námaha, ale všetko pekné niečo stojí. 

Kto alebo čo Vás motivovalo ku kňazskému povolaniu? 

Vôbec som si nemyslel, že raz budem kňazom. Ale porekadlo – 
človek mieni, Pán Boh mení – sa naplno uplatnilo v mojom živo-
te. Mal som vysnívaný pohodový život, krásnu manželku, dobré 
miesto vo firme, vysoký plat, život bez problémov a námahy a do 
tohto  všetkého prišiel Boh. Bol som v druhom ročníku na vyso-
kej škole a popri tom som pracoval v počítačovej firme, kde sme 
testovali softvér. Žil som dvojtvárny život – aj Boh, aj kostol, aj 
náboženské veci, ale na druhej strane aj podniky, aj diskotéky, 
pretože som v tom čase hrával v jazzovej kapele na gitaru. Raz 
som stretol človeka, ktorý si so mnou sadol na kávu a otvorene 
mi povedal: „Ivan, ty nie si dobrý človek. Si dvojtvárny...“, 
a nasledovala skutočná pravda o mojom živote. Nielenže mi 
postavil zrkadlo, aký som, ale dal mi aj šancu na zmenu 
a ukázal cestu. Presnejšie – Boh, Duch Svätý prostredníctvom 
neho. Od toho času a v dôsledku mnohých okolností som začal 
v sebe pociťovať obrovské volanie ku skutočnému 
a nefalšovanému duchovnému životu. Musel som sa vzdať mno-
hých vecí a spôsobov života, ktoré som videl, že mi bránili v žití 
skutočnej pravdy a lásky, ale našťastie som to s pomocou Božou 
prekonal. Raz som bol na svätej omši, ktorú celebroval nebohý 

biskup Mons. Štefan Vrablec a keď kázal, ja som mal pocit, že 
hovorí priamo ku mne. Po tej svätej omši som cítil istotu, že Boh 
ma volá do kňazstva. Povedal som o tom terajšiemu pánovi de-
kanovi v Stupave. Ten mi radil najskôr dokončiť vysokú školu, čo 
som aj poslúchol. Zobrali ma do kňazského seminára a po pia-
tich rokoch štúdia na jednej vysokej škole, nasledovalo ďalších 
šesť. Hovorím si, že som sa stal večným študentom... 

Kedy ste boli vysvätený? Kto je Vašim patrónom?  

Bol som vysvätený 16.6.2012 na spomienku Nepoškvrneného 
Srdca Panny Márie, bola to sobota. Bol to rozhodujúci deň 
v mojom živote. Boli sme dvaja pre Bratislavskú arcidiecézu. 
Najskôr sme ležali  tvárou dolu k zemi a spievali sa litánie ku 
všetkým svätým. Potom pán arcibiskup Zvolenský predniesol 
konsekračnú modlitbu a vložil na naše hlavy ruky. Tým zostúpi-
la moc a sila Ducha Svätého a neodvolateľne a nezmazateľne sa 
zmenil môj život. Som si vedomí, že túto sviatosť nemožno ničím 
zmazať. Je veľkým prostriedkom na posvätenie, ale aj veľkou 
zodpovednosťou za zverené duše. Často si pripomínam príbeh 
amerického kňaza Stevena Scheiera, ktorý žil zle a mal byť za-
tratený. Zachránila ho Panna Mária a on pred kamerami naj-
väčšej svetovej katolíckej televízie EWTN verejne vyznal svoje 
hriechy a povedal, že Boh mu na príhovor Nebeskej Matky dal 
druhú šancu. Toto ma pohýna žiť kňazstvo naplno a neotáľať, 
pretože čas plynie a večnosť sa mi blíži každým dňom... Veľmi 
ma to povzbudzuje a odháňa každý strach a ľudské ohľady. 

Mojím patrónom je svätý Ján Krstiteľ, pretože vo východných 
slovanských jazykoch sa meno Ján používa ako Ivan. Na tomto 
svätcovi sa mi najviac páči veta, ktorú povedal o Pánovi Ježišovi 
Kristovi: „On musí rásť a mňa musí ubúdať“. To si hovorím aj vo 
vzťahu k farníkom v Dojči: „Božia milosť, láska a radosť musí 
rásť a mňa musí ubúdať“. Ešte si uctievam svojho birmovného 
patróna svätého Petra, potom veľkých spovedníkov ako svätého 
pátra Pia, ktorého obraz som nedávno v kostole našiel, zreštau-
roval a zavesil pri spovednici, potom svätého Leopolda Mandiča, 
svätú Faustínku Kowalskú, apoštolku a sekretárku Božieho mi-
losrdenstva, svätú Veroniku Giuliani, ktorá bolo veľkou bojov-
níčkou so zlými duchmi a prinášala veľmi veľké utrpenie na obe-
ty, aby ostatní mohli mať Božiu milosť a potom svätú Teréziu 
z Kalkaty, ktorá Božiu lásku niesla aj do najhorších podmienok.  

Fara Dojč je Vašim pôsobiskom od 1.7.2017. Kde ste pôsobi-
li predtým? 

Mojou prvou „kaplánkou“ bola farnosť Skalica. Bolo to nádher-
né miesto. V spovednici som sedával veľmi veľa, ledva som to 
fyzicky zvládol. Ľudia žiadali aj o generálne sväté spovede 
a rozhovory a veľmi veľa o modlitbu oslobodenia. Potom som 
bol vo farnosti Pezinok jeden rok, ďalší rok v Bratislave – Dúb-
ravke a dva roky v Bratislave – Petržalke vo farnosti Sedembo-
lestnej Panny Márie, kde som slúžil aj v Nemocnici svätého Cyri-
la a Metoda na Antolskej ulici. To bola vynikajúca škola života. 
Keď prišlo utrpenie, videl som zmenu aj najzatvrdilejších ľudí, aj 
neveriacich v Boha, aj ľudí s akoukoľvek minulosťou, aj presved-
čených komunistov. Odprevádzal som duše do večnosti. Veľakrát 
na oddelení ARO alebo JIS a to aj počas noci. Pomáhal som im 
vyznať hriechy celého života, častokrát aj po štyridsiatich či 
päťdesiatich rokoch. Tam som zažil zázraky, skutočné zázraky 
obrátenia duší. Stalo sa, že ma niektorí aj odohnali a potom po 
niekoľkých dňoch, keď si uvedomili, že stoja pred večnosťou aj 
zavolali späť. Preto aj tu v Dojči, ak by išlo o zomierajúceho člo-
veka, som ochotný prísť aj uprostred noci. Veľmi povzbudzujem, 
aby si ľudia nenechávali zmierenie s Bohom až na poslednú 
chvíľu. Pretože nie každý ide automaticky do neba, aj keď je toto 



 

povedomie dnes veľmi rozšírené. Iba ten je spasený, kto úprimne 
ľutuje svoje hriechy a uzná, že tu existuje aj niekto vyššie posta-
vený, než je človek sám, ktorým je Boh. Mám však zásadu, že ni-
koho nenútim veriť alebo chodiť do kostola, iba ponúkam Božie 
odpustenie a lásku. 

Aké boli Vaše pocity, keď ste sa dozvedeli, že budete fará-
rom v Dojči? 

Vôbec som nevedel, že sa stanem farárom. Pán arcibiskup Stani-
slav Zvolenský si ma zavolal a povedal mi, že sa so svojimi spolu-
pracovníkmi a radcami rozhodol ustanoviť ma za správcu far-
nosti Dojč a filiálky Šajdíkove Humence. Bol to pre mňa šok, nie-
čo, čo som najmenej čakal. Nikdy predtým som veľa o Dojči ne-
počul. Teraz však viem, že to bola tá najlepšia voľba, ktorá sa 
mohla stať. Pretože sa to snažím vnímať z Božieho a nie ľudské-
ho pohľadu. Boh mal so mnou aj s Dojčom plán. Teraz som šťast-
ný, že som medzi vami a že môžem byť nástrojom Božej milosti 
a pomoci pre ľudí. Nie, že by tu neboli problémy, oni všade sú 
a budú. Ale som šťastný, že moje prvé „farárske“ miesto je práve 
tu. Snažím sa mať rád, vyprosovať Božiu milosť, hlásať lásku aj 
pravdu Božiu a byť svedkom toho, že Boh skutočne existuje.  

Kto alebo čo Vás najviac motivuje v pastorácii? 

Viete, ja som zažil a denne zažívam, že Boh je živý. Raz mi istá 
osoba povedala: „Viete koľko dievčat ste sklamal, keď ste sa stal 
kňazom? Taký mladý a ide za kňaza...“ Neviem presne koľko 
dievčat som sklamal, ale ja som sa stretol so živým Bohom 
a vtedy sa nedá zostať s chladným srdcom. Boh sa ma dotkol 
a povolal ma a dnes by som si tisíckrát vrúcnejšie vybral to isté, 
aj keby predo mnou stála Miss Universe. Ak kňaz skutočne verí 
a žije v čo verí, je to najkrajšie povolanie – denne držať vo svo-
jich rukách Svätú Hostiu, Božie telo a môcť povedať: „Ja ťa roz-
hrešujem od tvojich hriechov“. Predstavte si, že to počujete na 
smrteľnej posteli: „Ja ťa rozhrešujem od tvojich hriechov“, 
a potom vydýchnete a Boh vás prijme... Niet krajšieho povolania 
ako byť kanálom Božieho pôsobenia na zemi. 

Potom je tu ešte jedna oblasť, s ktorou som sa neplánovane stre-
tol, a tou je existencia zlých duchov, diabla a jeho pôsobenia. 
Začali prichádzať mnohí ľudia, ktorí mali tieto typy problémov 
a musel som to riešiť. Keď sa s diablom niekto stretne v priamom 
prenose počas modlitieb za oslobodenie, už viac niet pochybností 
o tom, že existuje nadprirodzený svet, Boh, anjeli, zlí duchovia, 
večný život. Presvedčil som sa ako diabol nenávidí skutočnú lás-
ku, obetovanie vlastného utrpenia, svätú spoveď, kňazské požeh-
nanie a najmä Pannu Máriu. Mal som skúsenosť, že tam, kde sa 
ľudia proti nemu začnú brániť, začnú byť ostražití, vyriešia sa 
mnohé problémy, mnohé zlé duchovné stavy, mnoho smútku, 
skleslosti, aj mnoho nerestí, zlozvykov a dokonca mnoho pridru-
žených psychických problémov. Satan nenávidel moju ruku, kto-
rou som žehnal a mnohokrát ju chcel udrieť prostredníctvom 
ľudí, ktorých tela alebo jeho častí sa na určitú dobu zmocňoval. 
Nenávidel, keď niekto v spovedi vypovedal hriech alebo ktorý 
zatajil. Bol to akoby úder „boxerskou rukavicou“ priamo do „jeho 
hlavy“. Často až fyzicky týmto ľuďom blokoval ústa, aby to nepo-
vedali. Až po požehnaní sa im ústa „rozviazali“. 

Čo pre Vás znamená rodina? 

Pre mňa je to prvá kolíska Božej lásky. Uvedomujem si, aká je 
dôležitá, pretože od momentu počatia dieťaťa sa do neho 
„zapisuje“ ako na čistú tabuľu všetko, čo telesne aj duchovne 
prežíva, čo potvrdzujú aj mnohí psychológovia a neurológovia. 
Rodina je nenahraditeľná. Otec a matka majú tak nádhernú úlo-
hu formovať dieťa, ale aj radosť z Božieho daru, že človek nie je 

sám. Človek nie je sám, keď miluje, keď miluje skutočne 
a v pravde. Zostáva sám vtedy, keď sa uzatvorí, keď slúži len 
svojmu ja, svojmu egoizmu. Potom je tu ešte farská rodina, spo-
ločenstvo farníkov, kde treba, aby tiež bola skutočná 
a nefalšovaná láska. Veľmi sa modlím za to, aby v našej farskej 
rodine v Dojči bolo čoraz viac lásky a dobroprajnosti. Modlím sa 
za pomoc proti klebetám, zlobe, nenávisti, neodpusteniu, nepraj-
nosti a závisti.  Potom je tu ešte aj duchovná rodina, spoločen-
stvo ľudí, ktorí sú človeku blízky, a ktorí mu pomáhajú na ceste 
života. V dnešnej dobe by to museli byť veľmi silní jednotlivci, 
ktorý by dokázali žiť s Bohom iba sami. Väčšina ľudí potrebuje 
oporu, potrebuje spoločenstvo. Ak vám Boh udelí človeka alebo 
ľudí, o ktorých sa môžete oprieť, je to jeden z najväčších darov. 
Veľmi povzbudzujem aj osamelých ľudí, aby sa nevzdávali, a aby 
prišli načerpať lásku Božiu a pookriatie aj do nášho kostolíka, 
kde ich Pán Ježiš čaká. 

Máte nejaký zážitok z Vašej doterajšej pastoračnej služby 
o ktorý by ste sa s nami chceli podeliť? 

Bolo to v predvečer narodenia Panny Márie 7.9.2015. Bolo krát-
ko pred polnocou. Už som bol v pyžame, keď mi zazvonil telefón 
a volala istá pani, ktorej známa bola v nemocnici na Antolskej 
ulici a lekári konštatovali, že asi nevydrží do rána. Rýchlo som sa 
obliekol, vzal som Oltárnu sviatosť a prišiel na to oddelenie. Bola 
na kyslíku, ťažko dýchala a dve lekárky „behali“  okolo nej. Na 
chvíľu nás nechali osamote. Povedal som jej: „Pán Ježiš vás asi 
už zakrátko zoberie do večnosti. Pomohol by som Vám, aby sa 
Vám očistila duša, chceli by ste?“ Bez váhania súhlasila. Nemoh-
la veľa rozprávať, a tak som jej pomáhal formou otázok. Vyspo-
vedala sa z celého života. Keď som udelil rozhrešenie, v tom mo-
mente do nemocničnej izby vbehli lekárky. Počas toho ako vyko-
návali lekárske zákroky som jej udeľoval pomazanie pre cho-
rých. Nadvihol som kyslíkovú masku a vložil do úst kúsoček svä-
tého prijímania, Svätej Hostie. Do ucha som jej vyslovoval mod-
litbu poďakovania za celý život a prosby o odpustenie. Potom 
som vzal zvyšné Sväté Hostie a udelil požehnanie: „Nech vás žeh-
ná všemohúci Boh, Otec i Syn i Duch Svätý“. V tom momente sa 
napla ako v kŕči a silno vydýchla. Na monitore som videl tep srd-
ca: 70, potom 65, potom 60 a klesal ďalej. Lekárky sa bez slova 
pozreli jedna na druhú, v úplnej tichosti sklopili posteľ 
a vychádzali z izby. Ja som ešte zostal a pomodlil som sa pri nej 
korunku Božieho milosrdenstva, počas tých pár minút, keď duša 
opúšťala telo. Presne v momente, keď som dokončil modlitbu sa 
na monitore objavila nula a rovná čiara. Keď som odchádzal 
z nemocnice, plakal som, pretože som pochopil Božiu lásku – 
Panna Mária vyprosila na svoje narodeniny tejto osobe takú 
milosť, že Boh čakal na mňa kým prídem, vykonám zmierenie tej 
duše a v tom momente, v tej sekunde zobral jej dušu do večnosti. 
Toto sú pre mňa najväčšie zázraky.  

Iná pani, matka niekoľkých detí, ktorej manžel praktizoval čaro-
dejníctvo, rituály mágie a zlorečil jej  vzývaním temných síl pro-
stredníctvom rituálov a slov proti jej zdraviu, mala veľké problé-
my s trojklanným nervom. Lekári si nevedeli rady, pretože nena-
chádzali fyzickú príčinu tohto problému. Modlili sme sa za jej 
oslobodenie, pretože bolo silné podozrenie, že ide o pôsobenie 
temným, démonických síl. Po modlitbe, keď cestovala v autobuse 
domov, nasledoval silný výdych a cítila akoby ju niečo zlé opusti-
lo. Keď prišla druhýkrát povedala, že všetka tá bolesť sa pomi-
nula a ona zostala od tohto problému oslobodená. 
Je ešte veľmi veľa príbehov, ale nestačil by papier... Boh je úžas-
ný poklad. Veľmi ďakujem za tento priestor na predstavenie 
a všetkým farníkom, všetkým Dojčanom a všetkým, ktorí budú 
čítať tieto riadky želám Boží pokoj a lásku a udeľujem kňazské 
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požehnanie +. V kostolíku som tu pre každého, tak veriacich ako 
aj tých, ktorí ešte nespoznali Božiu lásku. Ak by sa niekto chcel 
porozprávať alebo poprosiť o Božie odpustenie, rád ho priví-
tam. 

Zakončím ešte jednou vetou – keď idem autom alebo pešo po 
obci Dojč, snažím sa žehnať vaše domy, aby ste sa tam cítili lep-
šie. Všetkých vás v láske Božej pozdravujem. 

-Ivan Barus / Slavomíra Melišová- 

 

VÝRUB STROMOV PRI KOSTOLE 
 

     Vo štvrtok 9. novembra 2017 sa uskutočnil výrub smrekov 
v areáli kostola. Nebolo to samoúčelné odstránenie drevín, kto-
rých výška cca 25 m bola úctyhodná. Smreky rástli v areáli pri-
bližne 50 rokov ako dva solitéry. Vzhľadom na svoju výšku pri 
veternom počasí ohrozovali životy obyvateľov bývajúcich alebo 
pohybujúcich sa v blízkosti kostola  a aj majetok, najmä kultúr-
nu pamiatku – kostol.  

Výrub drevín sme konzultovali s pánom farárom Ivanom 
Barusom, niekoľkokrát aj s pamiatkármi, ktorí sa už v roku 
2015 vyjadrili, že ihličnany v areáli kostola nemajú čo robiť, 
nakoľko to nie sú prirodzené dreviny nášho regiónu. Ihneď po 
výrube sme vysadili v areáli novú lipu, ktorá zaplní prázdne 
miesto po smrekoch. 

 

PRIJATIE SVIATOSTI BIRMOVANIA 
 

     V sobotu 7. októbra sa v našej farnosti konala veľká slávnosť. 
Birmovanci po ročnej príprave prijali sviatosť kresťanskej dos-
pelosti. Tento deň bol významný nielen pre tých, ktorí sviatosť 
prijali. Bol sviatkom aj pre ich rodičov, krstných či birmovných 
rodičov a príbuzných, ktorí mladých k prijatiu sviatosti viedli. 
Slávnostný charakter udeľovania sv. birmovania bol umocnený 
sviatkom Ružencovej Panny Márie. Napriek nepriazni počasia 
bol tento deň jedným z najkrajších pre 19 birmovancov z obcí 
Dojč a Šajdíkove Humence. Sviatosť prijatia darov Ducha Sväté-
ho bola udelená vo farskom kostole Všetkých svätých v Dojči. 

Náš duchovný otec, vdp. Ivan Barus, v úvode privítal otca arci-
biskupa a metropolitu Mons. Stanislava Zvolenského a štyroch 
kňazov, ktorí koncelebrovali pri sv. omši. Sv. omšu hudbou a 
spevmi sprevádzali členovia miestneho zboru pod vedením p. 
organistky H. Hajlovej a dievčatá z modlitbového spoločenstva 
z Bratislavy. 

Otec arcibiskup v homílii mladým a prítomným pripomenul, že 
birmovkou sa nič nekončí, ale práve naopak, začína. Povzbudil 
ich, aby sa nebáli žiť podľa kresťanských hodnôt, aby sa nehan-
bili za vieru a Pána Ježiša, aby boli svedkami tam, kde sú: 
v škole, doma, medzi kamarátmi, v práci. Po kázni vkladaním 
rúk a pomazaním sv. krizmou mladí prijali sv. birmovania. Verí-
me, že na birmovancov zostúpil Duch Svätý s plnosťou svojich 
darov, aby sa z nich stali dospelí kresťania, ktorí budú vydávať 
svedectvo o Kristovi slovom aj skutkami. 

Birmovanci v závere vyslovili slová vďaky. Otcovi arcibiskupovi 
ďakovali za ochotu prísť, za povzbudzujúce slová a modlitby, za 
sprostredkovanie prijatia duchovných darov. Poďakovanie bolo 
adresované aj nášmu p. farárovi, ktorý sa mladým venoval na 
posledných stretnutiach, vysluhoval sv. zmierenia a postaral sa 
o slávnostný a bezproblémový priebeh celej slávnosti. Birmo-
vanci a rodičia nezabudli ani na p. farára Stanislava Sabola, 
ktorý mladých pripravoval. Vďaka patrí všetkým, ktorí akým-

koľvek spôsobom pomohli.  
-Štefánia Vymislická- 

 

REKONŠTRUKCIA SAKRÁLNEJ VITRÁŽE 

Možno aj vy denne chodíte okolo, pravidelne navštevujete kostol, 
len ste si nevšimli, že v ňom máme niečo nové. Zreštaurované sú 
dve farebné vitráže v oknách na chóre kostola s motívom sv. 
Cecílie a sv. Michala.  

Monumentálna vypaľovaná maľba na skle, vsadená do profilov 
z olova, je najčastejšie používaná výplň okien v katedrálach, 
chrámoch a iných historických budovách. Jej technologický zá-
klad spočíva v olovených lištách, ktoré spájajú jednotlivé kúsky 
farebného skla.  

Firma majiteľa Viléma Kalodu svoje dielo dokončila. Cena práce 
bola 32.725 Kč. 

V zmysle zákona o rozpočtových pravidlách, obec nemôže zveľa-
ďovať cudzí majetok a poskytnúť dotáciu pre Farský úrad.  

Vzhľadom na skutočnosť, že Kostol Všetkých svätých nepatrí 
do majetku obce, nemôžu  byť financované vyššie uvedené vý-
davky z jej rozpočtu.  

Obecné zastupiteľstvo však schválilo hradiť polovicu vyššie uve-
denej sumy z rozpočtu obce, v záujme udržania a zachovania 
kultúrnej pamiatky. Druhá polovica finančnej čiastky bola hra-
dená Farským úradom Dojč.  

-Zuzana Macková- 

 

Milí spoluobčania, 

chýli sa koniec roka, začína sa adventné obdobie, 

ktoré vyvrcholí polnočnou omšou, po ktorej          

Vás srdečne pozývam na Vianočný punč             

pred kostolom. 



 

KAMENNÝ KADLUB Z OBCE DOJČ 
 

   V marci 2008 priniesol do Záhorského múzea v Skalici obyva-
teľ obce Dojč (okr. Senica) pán Rudolf Klamík kamenný kadlub. 
Predmet našiel na mierne vyvýšenej pravostrannej terase Dolin-
ského potoka. Poloha je tvorená naviatymi čistými pieskami. 

   Jeden diel kadlubu vyhotove-
ný z glaukonitického pieskovca 
sivej farby opracovaného do 
tvaru nepravidelného obdĺžni-
ka. Rozmery: maximálna dĺžka 
6,1 cm, šírka 3,9 cm, hrúbka 3,3 
cm, hmotnosť: 102g. Na pred-
nej, vodorovne vyhladenej stra-
ne sa nachádza odlievacia for-
ma trojuholníkového obrysu 
tvorená štyrmi vyhĺbenými, 
navzájom prepojenými líniami, 
pričom vrchol trojuholníka a 
stredová línia vyúsťuje do lievi-
kovitého otvoru. Rozmery ne-
gatívu odlievaného predmetu: 
maximálna dĺžka 4,5 cm, šírka kanálika 0,4 cm. 

   Pracovníci Záhorského múzea v Skalici vykonali na lokalite 
povrchový zber. Na pooranom poli sa podarilo zozbierať frag-
menty keramiky lengyelskej kultúry, ako aj kultúrneho okruhu 

popolnicových polí. Predpokladáme, 
že  sa jedná o sídliskový nález. 

   Odlievacia forma slúžila na zhoto-
venie predmetu trojuholníkovitého 
tvaru odľahčeného dvomi trojuholní-
kovitými otvormi po obidvoch stra-
nách stredovej priečky. Predmet kon-
štrukčne pozostával zo štyroch pre-
pojených tyčiniek. Nakoľko nepozná-
me druhú časť kadlubu len predpo-
kladáme, že ju tvorila plochá doska a 
tyčinky mali prierez tvaru D. Kon-
štrukciou a tvarom je dojčiansky 
predmet odlievaný do formy blízky 
prelamovaným opaskovým záponám 
vyrábaným v strednej a západnej 
Európe v staršej dobe bronzovej. 

   Zápona z Dojča mohla dosahovať dĺžku okolo 4,8 cm. Prelamo-
vané rebrá na náleze z Dojča sú asymetrické. V negatíve zápony 
z Dojča pochopiteľne chýbajú tri otvory, ktoré slúžili prostred-
níctvom nitov na zopnutie s opaskom. K ich zhotoveniu mohlo 
dôjsť po odliatí, použitím priebojníka. V stredodunajskej oblasti 
patrili nositelia opaskových zápon v závere staršej a na počiatku 
strednej doby bronzovej k osobám  s vyšším spoločenským statu-
tom. 

   Napriek skutočnosti, že z Dojča doteraz nepoznáme ďalšie ná-
lezy zo staršej alebo z počiatku strednej doby bronzovej, pripisu-
jeme kadlub tomuto obdobiu, a to najskôr nositeľom maďarov-
skej kultúry. Najvýraznejšou súvekou lokalitou a dominantou 
celého regiónu je 6 km vzdialená výšinná opevnená osada v polo-
he Zámčisko, v katastrálnom území obce Unín, okr. Skalica 
(Studeníková 1983,233). 

 (ROBERT BAČA – JURAJ BARTÍK - upravil Peter Holán)   

Môj dodatok: Mal som tú česť byť prítomný pri náleze kadlubu 

z Dojča, keď sme s pánom Rudolfom Klamíkom vykonávali na 
danej lokalite povrchový zber. 

Sprostredkoval som stretnutie, pri ktorom dcéry pána Rudolfa 
Klamíka darovali kadlub riaditeľovi SNM Bratislava. Boli vyho-
tovené i dve repliky kadlubu z Dojča.              

                                                                                     -Peter Holán- 

GEORGIUS KORONTHÁLY A DOJČ  

Pri vstupe do areálu kostolnej ohrady vám na pravej strane pad-
ne pohľad na kríž v barokovom štýle. Pod krížom sa nachádzajú 
dve hrobky patriace pozostalým zemianskeho rodu Koronthály, 
ktorí mali svoje sídlo práve v Dojči. 

V hrobke je pochovaný Georgius Koronthály s manželkou Mária 
Papánek. Od roku 1837 bol Georgius Koronthály hlavným inži-
nierom Nitrianskej župy. Vo vedľajšej hrobke sú pochované ich 
deti Josephus a Mária Koronthály  ktorí zomreli počas epidémie 
v roku 1831.  

Jednorožec že je zvieraťom povestí 
a bájí? V Dojči máme dvoch. Kde? Prá-
ve na podstavci kríža. Je súčasťou ro-
dového erbu Koronthály. Pozorne si ho 
prezrite. Trojvršie s kráľovskou korun-
kou na prostrednom kopci. Z korunky 
vychádza jednorožec s ratolesťou 
v predných nohách. Prilbica nad er-
bom má kráľovskú korunu a i z nej 
vychádza jednorožec s ratolesťou. 
Menšia správa z gréckej mytológie: 
Jednorožec je neulapiteľný pre ľudí, 
a môže ho chytiť len panna.  

Čo takého mal na starosti hlavný inžinier župy? Technické zále-
žitosti župy. V archívoch Rakúsko uhorskej monarchie sa nám 
dochovalo niekoľko dokumentov, ktoré spracoval a vytvoril 
Georgius Koronthály. Rieka je živá príroda a dokáže ľahko v 
priebehu rokov meniť svoje koryto. Problémom sa stáva, ak je 
rieka hranicou medzi dvomi kráľovstvami. Vtedy treba jasne 
dohodnúť hranice po zmenách. Satelity a GPS vtedy nemali a tak 
neostalo cisárskemu geometrovi  nič iné než poctivo prejsť, pre-
merať a ručne narysovať novú mapu. Práve to urobil cisársky 
a kráľovský inžinier. Inžinierom i geometrom pre oblasť rieky 
Moravy bol urodzený pán Georgius Koronthály z Dojča.  Písal sa 
rok 1830 a pre pána cisára Františka I. teda narysoval mapu 
pohraničného územia rieky Moravy s takým úplne jednoduchým 
a ľahko zapamätateľným názvom: Francisco I. Austriae Impera-
tore feliciter regnante Mappa Geometrica Occassione Commis-
sionis inter Regnum Hungariae, A March. Moraviai delegatae 
Anno 1830 Scopo ponendorum ex B/eni/gna Resolutione Suae 
Ser. Caear. Reae. Domini Regni Palatini novorum lapid. 
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Na mape má svoj podpis i pečať. Jeho prácu potvrdili urodzení 
páni Keglevich, Pálffy Bellinghausen i Troyer.  

-Stanislav Šimek- 
 

ZO ŽIVOTA DETÍ V MATERSKEJ ŠKÔLKE 
 

Bránu ZŠ s MŠ sme otvorili v novom školskom roku 2017/2018 
4. septembra, kedy sme privítali nielen deti, ktoré už našu ma-
terskú školu navštevovali, ale aj uplakané tváričky nových detí. 
Momentálne materskú školu navštevuje 48 detí od 2 – 6 rokov. 
Od januára prídu ešte dve deti. 

Deti, ktoré materskú školu navštevovali, vždy majú radosť 
z prekvapenia v podobe niečoho nového a nové deti a rodičia sú 
plní očakávania, čo ich v materskej škole čaká. Prostredie našej 
materskej školy bolo zveľadené a doplnené o nové farebné stoly 

a stoličky do jedálne. Za to patrí vďaka pani starostke, ktorá 
našla prostriedky na zakúpenie. 
Starať sa o deti celý deň je pomerne náročná práca hlavne            
po psychickej stránke, preto je potrebné vykonávať s nimi ne-
ustále rôzne aktivity, aby boli zaujímavé a aby boli pre deti prí-
nosom. Vždy hľadáme a vymýšľame niečo nové a zaujímavé. 
A o toto sa stará kvalifikovaný šesťčlenný pedagogický kolektív. 
V materskej škole na deti čaká druhý domov, kde chceme             
vytvoriť prostredie, ktoré sa páči im aj ich rodičom, aby tak 
mohli vyrastať v zdravom krásnom prostredí. Preto majme na 
pamäti slová: „Ako sa my správame k deťom, tak sa raz budú 
správať oni k nám.“ 
Naša materská škola ďalej  v  tomto školskom roku ponúka vý-
učbu anglického jazyka pod vedením skúsenej lektorky. Vo veľ-
kej skupine je otvorený krúžok  „Šikovné rúčky“, kde deti maj-
strujú rôzne veci. Už sme v tomto roku absolvovali divadelné 
predstavenie s divadelnou hrou o Katke a jej kamarátovi Maťko-
vi. 
Dňa 27. októbra sme si pripomenuli „Deň úcty starším“.              
Deti predviedli krásny kultúrny program popretkávaný básnič-
kami, pesničkami i tančekmi. Starkých prekvapil i pekný darček               
od detí a malé občerstvenie.  

Čo nás ešte v tomto prvom polroku čaká: 
27. novembra – divadelné predstavenie „Zvieratkovo“ 
28. novembra – projekt „Čo tie očká vidia“ 
2. decembra – vystúpenie v KD Dojč – Vianočný jarmok 
6. decembra – príchod Mikuláša 
22. decembra – vianočná besiedka pri stromčeku 
                                                                                    -Ľudmila Drinková- 

 

INTERVIEW S PÁNOM RIADITEĽOM ZŠ S MŠ 
 

Pán riaditeľ, predstavíte sa v krátkosti našim čitateľom? 
Volám sa Radovan Prstek  mám 50 rokov a žijem v Šaštíne. Od-
borné a pedagogické vysokoškolské vzdelanie som získal na Po-
ľnohospodárskej Univerzite v Nitre. Tri roky som pôsobil ako 
hlavný agronóm. Zo zdravotných dôvodov som si vybral prácu 
učiteľa na Základnej škole v Šaštíne-Strážoch, kde som pôsobil 
17 rokov. V roku 2007  som nastúpil ako prednosta a neskôr 
primátor MsÚ Šastín-Stráže. Ďalej som svoje získané skúsenosti 
premietol do pôsobenia ako projektový manažér. 
 

Prečo ste sa rozhodli kandidovať na post riaditeľa školy? 
Reagoval som na podnet rodičov a na vzniknutú situáciu v ZŠ 
s MŠ Dojč. S pedagogickou činnosťou som bol za posledných 25 
rokov neustálom kontakte a problematika školstva ma nikdy 



 

neprestala zaujímať a motivovať. Preto som sa aj rozhodol kan-
didovať na pozíciu riaditeľa. Je to pre mňa nová výzva využiť 
svoje skúsenosti z verejnej a štátnej správy, školstva a práce 
s ľuďmi v prospech našej školy. 
 

Stanovili ste si nejaké ciele, ktoré chcete na novom poste 
dosiahnuť? 
Nemám ciele osobné, ale len spoločné . Preto naším spoločným 
cieľom je realizácia hodnôt, ktoré vyznávame a máme v praxi 
overené. Chceme školy vzdelávania, športu, umenia,  ale aj oddy-
chu. Spoločne musíme spájať tradičné s moderným, aby škola 
vyvolávala pocit bezpečia a harmonického prostredia pre žia-
kov, rodičov aj pedagógov. Je to základný predpoklad pre vzdelá-
vanie žiakov a kvalitnú prácu pedagógov, ako aj nepedagogic-
kých pracovníkov. 
 

Ako Vás prijal kolektív zamestnancov a rodičia? 
Za tak krátku dobu nedokážem posúdiť môj vzťah s kolektívom, 
so žiakmi ani s rodičmi. Som presvedčený, že to chce pomalé, ale 
rozvážne kroky, aby sa vytvorila obojstranná spolupráca. Mojou 
prioritou je vytvoriť dobrú pracovnú atmosféru pre učiteľov 
a zamestnancov. Tak isto prostredie pre žiakov a v maximálnej 
miere eliminovať negatívne vplyvy, ktoré by tento proces narú-
šali. Často v dnešnej dobe nielen dospelí, ale aj deti nevedia posú-
diť, čo je demokracia a práva a zamieňajú si ju s chaosom 
a porušovaním disciplíny. Očakávam maximálnu spoluprácu 
zriaďovateľa, Rady školy, Rady ZRPŠ a samozrejme kolektívu. 
Verím, že prvé kroky ktoré sme v rámci tejto spolupráce nasme-
rovali, povedú k spoločnému cieľu a to je modernizácia školy, 
vyučovacieho procesu a finančných investícii do školského kom-
plexu. 
 
Ďakujeme pánovi riaditeľovi za rozhovor a prajeme mu 
veľa úspechov v práci ako i v súkromnom živote.  
 

   -Radovan Prstek / Beáta Bátorová- 

 
ŠKOLSKÉ PROJEKTY 

 

Hovorme o jedle 
Žiaci 4. ročníka sa stali víťazmi v dennej téme : Sleduj informácie 
na obale potravín. Dňa 22.11.2017 sa zúčastnia slávnostného 
vyhodnotenia a odovzdávania cien v Bratislave, kde sa stretnú aj 
s pani ministerkou školstva a ministerkou  pôdohospodárstva a 
rozvoja vidieka. 
 
21.11. prebehlo u nás literárne stretnutie pre žiakov 4-5 ročníka. 
Usporiadal ho Miestny výbor Matice Slovenskej v Dojči v spolu-
práci s Okresnou knižnicou v Senici. 
 

PERGOLA V ZÁKLADNEJ ŠKOLE 
 

Základná škola v Dojči bola postavená v roku 1967. Súčasťou 
areálu bola aj pergola, ktorá mala slúžiť ako strieška pri daždi 
pri prechode žiakov z pavilónu A do pavilónu B. Avšak pri výške 
pergoly 350 cm zamýšľaný účel neplnila. Za 50 rokov svojej exis-
tencie ju nahlodal zub času a začala sa rozpadať. Opadávala 
z nej omietka až na železnú armatúru a stávala sa pre žiakov, 
rodičov, zamestnancov i návštevníkov školy nebezpečnou. 
Z tohto dôvodu sme sa rozhodli pergolu odstrániť v čase škol-
ských prázdnin, aby to bolo bezpečné pre žiakov i zamestnancov. 
Zostávajúce diery po odstránení trubiek sme zaliali betónom. 
Celý vnútroblok sa presvetlil, ale hlavne neohrozuje zdravie    
našich žiakov.                                                  

-Slavomíra Melišová- 

NOVÝ SMER S NOVÝM VEDENÍM ZRPŠ 
 

Vážení rodičia, na začiatku školského roka ste si zvolili svojich 
zástupcov do Rady rodičov ZRPŠ. Rada by som Vám menom jed-
notlivých členov poďakovala za dôveru, ktorú vôbec neberieme 
ako samozrejmosť, ale si ju vážime. Na prvej schôdzi Rodičkov-
skej rady sme si zvolili nové vedenie, menovite predsedu Beátu 
Bátorovú, hospodára Martinu Bartošovú a tajomníka Petru Če-
lústkovú. Chceme sa viac podieľať na živote v obci a aktívne ko-
munikovať a spolupracovať nielen s materskou škôlkou a zá-
kladnou školou ale hlavne s Vami rodičmi.  

Ako prvý krok sme sa podujali na neľahkú úlohu, vystúpiť z ne-
fungujúcej Slovenskej rady rodičovských združení, ktorej sme 
organizačnou zložkou, a založiť nezávislé, samostatne fungujú-
ce a tiež hospodáriace občianske združenie. Na prvom plenár-
nom rodičovskom združení som s Vami viedla diskusiu o založe-
ní nového občianskeho združenia, ktoré by nahradilo staré rodi-
čovské združenie. A ďakujem všetkým, ktorí sa o túto problema-
tiku zaujímali a živo so mnou a mojimi kolegami diskutovali. 
Účasť na plenárnom združení bola malá, priali by sme si konzul-
tovať založenie nového združenia so všetkými rodičmi žiakov 
našej ZŠ s MŠ Dojč. Za takmer každú triedu ste si zvolili svojho 
zástupcu do Rady rodičov, ktorý by mal hájiť záujmy Vás rodi-
čov a žiakov v Rade  rodičov. Bohužiaľ, za 2.A a za 6.A nám zá-
stupca chýba ... Na vystúpení zo Slovenskej rady rodičovských 
združení a na založení nového občianskeho združenia intenzív-
ne pracujeme a budeme Vás o všetkých krokoch informovať v 
ďalšom čísle Dojčanských novín. Na internetovej stránke školy 
nájdete v najbližších dňoch aktuálne zoznamy členov Rady rodi-
čov ako aj členov Rady školy.  

–Beáta Bátorová- 

 

ZO JDS  DOJČ 
Cestovanie za krásami Slovenska pokračuje... 

Tradícia zájazdov ZO JDS Dojč pokračuje. V pláne práce nášho 
občianskeho združenia je, že každý rok zorganizujeme aspoň 
jeden výlet  za  krásami Slovenska.  Tento rok to bola oblasť  
Stredného Slovenska – okolie Žiliny. 31. mája 2017 49 dôchod-
cov absolvovalo zájazd s úmyslom navštíviť Čičmany, Rajeckú 
Lesnú  a Budatínsky hrad v Žiline. 
Prvá zastávka bola  prehliadka skanzemu v Čičmanoch, kde ľu-
dová architektúra je zachovalá v domčekoch, typických pre ten-
to región.  Vyrezávaný pohyblivý Betlehem  z dreva v Rajeckej 
Lesnej  už viacero dôchodcov navštívilo, ale tento umelecký vý-
tvor  sa dá obdivovať stále.  Majstrovské rezbárske  dielo  Jozefa 
Pekaru  je najväčším v Európe. Ešte stále pribúdajú nové a nové 
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 rovesníkmi. 
ZO JDS Dojč zorganizovala II. ročník  športových hier dôchodcov. 
Dňa 30. augusta 2017 sa 37 dôchodcov  stretlo na Poľovníckej 
chate v Dojči, aby si zmeralo sily v 4 disciplínach. Tieto boli ne-
náročné a humorne ladené  - kop na bránku, hod do plechoviek, 
hod loptičkou do koša, hod polenom na diaľku. 

Víťazi - ženy:     Víťazi - muži :   
1.  Štefánia Drinková                        1.  Štefan Pittel  
2.  Anna Čmelíková                              2.  Štefan  Burian 
3.  Terézia Linková                             3.  Silvester Morávek  

Všetci víťazi boli odmenení, dostali zlaté, strieborné i bronzové 
medaily a čokoládové bonboniéry. Tiež boli udelené i 4. miesta – 
zemiakové medaily – Vlasta Huttová a Jozef Kozánek. Po  vyčer-
pávajúcich bojoch si všetci pochutili na výbornom guláši, ktorý 
pripravil p. Ladislav Blatnický st.  V závere krásneho dňa, keď 
prialo i počasie sa seniori zabavili na vtipnej tombole. Všetkým 
zúčastneným patrí srdečná vďaka za účasť, úcta k ich rokom 
a šedinám. Dúfam, že športové hry  dôchodcov sa stanú tradí-
ciou a budú sa uskutočňovať každý rok. 

  

Výlet za rieku Moravu 
To, že seniori z Dojča radi cestujú potvrdzuje fakt, že za rok 
a pol svojej existencie v ZO JDS  absolvovali už štvrtý zájazd. Te-
raz prekročili  hranice Slovenska a zamierili  na blízku  Moravu 
do mesta Valtice.  I keď boli obavy z počasia, pretože celý týždeň 
predtým pršalo, v stredu 27. septembra 2017  si slnko povedalo, 
že si na Dojčanov posvieti  a tak si užili  krásne babie leto.            
49 dôchodcov sa vydalo na cestu, ktorú mnohí ešte neabsolvova-
li alebo tam boli veľmi dávno. 

postavičky, prírodné krásy Slovenska, stavby, práce  i tradičné 
remeslá. 

Poslednou zastávkou bol Budatínsky hrad v Žiline, ktorý leží na 
sútoku riek Váh a Kysuca. Bol postavený ako vodný hrad 
v barokovo-klasicistickom štýle, bol majetkom rodu Čákyovcov. 
I keď niektorí z nás už tieto pamiatky navštívili, spoločný zájazd 
s partiou dôchodcov je vždy iný. 

 

Športové hry dôchodcov 
Pohyb je život a život v pohybe je krásny, pre ľudí vo vyššom 
veku to platí dvojnásobne.  Pri organizácii rôznych podujatí je 

prihliadané na vek a zdravotný stav  starších ľudí.  Veď senio-
rom nejde o rekordy, ale o dobrú zábavu  a stretnutie so svojimi 



 

Program výletu začal sv. omšou v kostole na námestí vo Valti-
ciach, ktorú po slovensky odslúžil vdp. Veselý, ktorý je rodákom 
z dediny Bučany okr. Trnava. Po omši sme zotrvali 
v priateľskom rozhovore a zistili, že máme spoločných známych. 
Cesta do zámku bola náročná, ale zvládli sme množstvo schodov 

a obdivovali zámocký park. Zámok s bohatou výzdobou obrazov 
v zlatých rámoch, zrkadiel a množstvom nábytku svedčí 
o histórii rodiny Lichtenštajnov, ktorej zámok v minulosti patril. 
Barokové zariadenie zámku sa všetkým páčilo, i sprievodkyňa 
mala veľmi pútavý a vtipný výklad, ktorý seniorov zaujal. 
V závere zájazdu sme sa občerstvili moravským vínkom  
a burčiakom z Vinných sklepov Valtice. 
Mierne unavení, ale šťastní sme sa vrátili domov. 
 

Ďalšie uskutočnené a plánované akcie                                                                       
11.11.2017  - Deň vojnových veteránov, spomienka na koniec   1. 
sv. vojny pri pomníku padlých 
24.11.2017 - večera a vystúpenie manželov Osičkových v Lanž-
hote 
29.12.2017 - Silvestrovská kapustnica, rozlúčka s rokom s Čvan-
čarankou                            

-Vilma Mikulová– predseda ZO JDS Dojč- 
 

DHZ - HASIČI V ROKU 2017 
 

Posledný článok, ktorý sme uverejnili v Dojčanských novinách 
bol ešte v roku 2016. Už sa nám pomaly rok končí  a preto by 
sme sa s vami chceli podeliť o našu činnosť v tomto roku. Začali 
sme pochovávaním basy a fašiangovou zábavou 10.2. Ako vždy 
bola hojná účasť. O štyri dni neskôr sme už pomáhali pri spre-
jazdnení zaplavenej cesty pri Koválovskej priehrade. V apríli sa 
Pavol Zich a Peter Juráš zúčastnili Valného zhromaždenia 

v Senici. Magdaléna Jurášová, Marek Sapár a Rastislav Veselý sa 
zúčastnili školenia Základnej prípravy hasičských jednotiek 
v Sobotišti. V sobotu 8.4. nás navždy opustil náš dobrý kamarát 
a dlhoročný člen Štefan Pittel, ml. vo veku 37 rokov. Spolu sme 
ho 12.4. odprevadili čestnou strážou pri jeho poslednej rozlúčke. 
Odpočívaj v pokoji.  

V mesiaci máj sa konalo školenie strojníkov, na ktorom sa školili 
Martin Opatovský a Dušan Morávek ml. Nedeľnou svätou omšou, 
sprievodom k soche a spoločným obedom sme si 30.4. pripome-
nuli slávnosť sv. Floriána. V mesiaci máj sme boli v sprievode na 
púti hasičov do Baziliky Panny Márie v Šaštíne. Sezóna súťaží 
začala 11.6. a to Okresnou súťažou v  Moravskom sv. Jáne. Schô-
dze ohľadom štátnych dotácií sa 30.6. zúčastnili Stanislav Kozá-
nek a Júlia Kozánková. Tam sme sa dozvedeli o možnosti získať 
dotáciu na hasičskú zbrojnicu, o ktorú následne pani starostka 
požiadala. Výsledky získania dotácie budú známe až v decembri. 
Letnú sezónu sme naštartovali brigádou v hasičskej zbrojnici. 
Naši mladí členovia získavali umiestnenia počas leta na hasič-
ských súťažiach. V Jablonici na dennej súťaži získalo zmiešané 
družstvo 3. miesto a na nočnej súťaži muži 10. miesto a ženy       
8. miesto. Ďalšie umiestnenia: Štefanov muži 12. miesto, Letničie 
muži 9.miesto a ženy 2. miesto, Unín muži 7. miesto a ženy           
4. miesto, Petrova Ves ženy 3. miesto, Rybky zmiešané družstvo 
4. miesto. Naša nočná hasičská súťaž o „Putovný pohár starostky 
obce“ sa uskutočnila 5.8., prvé miesta získali obce Štefanov A za 
družstvo žien a obec Sološnica za družstvo mužov. Ženy Dojč 
získali 8. miesto a muži 7. miesto.  

Zlé počasie nám síce neprialo, ale sezónu sme ukončili grilovač-
kou na poľovníckej chate v Dojči. Na počesť uctenia si pamiatky 
bývalého veliteľa DHZ Senica Jozefa Kovačovského sme 23.9. 
položili kyticu na cintoríne v Senici. 7.10. sme sa podieľali na 
výpomoci pri organizovaní birmovky v našej obci. V zimných 
mesiacoch sme dali na repas hasičskú striekačku PS12 pánovi 
Vinckerovi naším západným susedom na Moravu. Všetkým čle-
nom ďakujeme za aktívnu účasť na činnosti DHZ Dojč a tešíme 
sa na rok 2018.                                                           -Júlia Kozánková- 

 

MIESTNY ODBOR  MATICE SLOVENSKEJ DEŤOM 
 

 Súťažno-zábavné popoludnie 
 

Stalo sa už tradíciou poskytnúť našim deťom zaujímavo stráve-
né popoludnie   spojené  s malou výstavou domácich zvieratiek, 
hádankami o zvieratkách, ale i o Slovensku, Európskej únii, 
o našej obci, o osobnostiach,  ktoré tvorili našu históriu.   
V tomto roku sa podujatie s názvom Súťažno-zábavné popolud-
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z obdobia druhej svetovej vojny pod názvom „Historické výstre-
ly“.  

Tento ročník sme sa rozhodli zamerať na udalosti, ktoré sa odo-
hrávali ku koncu druhej svetovej vojny na východnom fronte. 
Pre návštevníkov sme si v spolupráci s klubmi vojenskej histórie 
a jednotlivcami pripravili ukážku bojov, konkrétne boje armád-
nej skupiny severná Ukrajina XIII. zbor HAUFE proti 1. Ukrajin-
skému frontu pod vedením Ivana Štepanoviča Koneva, ktoré sa 
uskutočnili v roku 1944 z okolia ukrajinského mesta Brody. Na 
nemeckej strane boli jednotky SS Galizien a jednotky Wehr-
machtu podporované nemeckými pechotnými delami. Pre potre-
by ukážky sme vybudovali zákopy a prekážky z ostnatého drôtu, 
kde sa odohrával boj. Proti Nemcom stáli jednotky Červenej ar-
mády, ktorá disponovala prieskumnou jednotkou na koni. Diváci 
mohli vidieť, ako brániacich sa Nemcov prekvapil sovietsky le-

tecký prieskum v podaní jedného z členov RETRO SKY TEAMu. 
Na záver ukážky nasledoval záverečný ruský útok, ktorým ob-
kľúčili Nemcov a boli prinútení vzdať sa.  

Počas celého dňa panovala príjemná nálada a ľudia sa mohli 
poprechádzať v dobových táboroch, deti sa fotili v prilbách za 
guľometom. Ale najväčšiu radosť mali, ak si mohli odniesť suve-
nír v podobe prázdnej nábojnice. Návštevníci sa mali možnosť 
občerstviť cigánskou pečienkou a chladeným nápojom. Organi-
zácia takéhoto podujatia je bohužiaľ veľmi nákladná a preto by 

sme aj touto cestou chceli poďakovať všetkým sponzorom 
a ľuďom, ktorí nás podporili formou dobrovoľného vstupného.  

Chceli sme verejnosti aspoň trochu priblížiť históriu a hrôzy 
s ňou spojené. Pokúsili sme sa o čo najautentickejšie stvárnenie, 
aby ste videli čo približne zažili vojaci počas vojny. Verím, že 

nie s Maticou slovenskou uskutočnilo posledný prázdninový deň 
– v nedeľu 3. septembra tradične v parku pod Akropolou. Novin-
kou pre malé deti predškolského veku bol malý skákací hrad, pre 
všetkých poznávanie druhov obilia a hádzanie  zemiakom do 
prúteného koša.  Deti aj dospelých zaujalo vystúpenie  OZ Kyno-
lógia Jablonica s výcvikom psíkov plemena bradáč malý. Už dru-
hým rokom toto vystúpenie bezplatne poskytol MVDr. Ján Ha-
merlík  s rodinou. 

    Tradičný detský bazár ako odmeny za aktivity detí na tomto 
podujatí s rôznorodými sladkosťami a drobnosťami sa podarilo 
zabezpečiť s finančným prispením Matice slovenskej,  firmy MED
-ART, ale aj vďaka viacerým prispievateľom z našej obce. Účasť 
v tomto roku bola poznačená nepriaznivým počasím. Viaceré 
neminuté drobnosti z detského bazára však nenecháme čakať 
do ďalšieho ročníka , ale použijeme ich na ďalšiu akciu pre naše 
deti – Stretnutie s literatúrou.                           

-MVDr. Pavol Kubík- 
 

Zábavné stretnutie s literatúrou 
 

     MO Matice slovenskej Dojč v spolupráci so Záhorskou knižni-
cou  Senica pripravili novú akciu  - Literárne  stretnutie  pre 
deti  4. a 5. ročníka našej ZŠ.  
      V utorok 21.11. ukážkami predstavila deťom svoje knihy  
spisovateľka Alica Náhliková. Záhorskú knižnicu v Senici a výz-
nam kníh a ich čítania  priblížila jej riaditeľka Katarína Souku-
pová.  Členky MO MS Dojč pre deti pripravili  kvíz o Slovensku, o 
našej obci, o EÚ. Veru niektoré otázky sa môžu doma spýtať aj 
svojich rodičov. Za správne priradenie  názvov miest, mien na-
šich dejateľov a správne odpovede v kvíze dostali deti body,  kto-
ré si vymenili v detskom bazáre za sladkosti a drobnosti. Žiaci sa 
živo zapájali do aktivít, veľa vedeli a aj sa nové dozvedeli.  
   Akcia bola v dobrej spolupráci s učiteľkami ZŠ, najmä so zá-
stupkyňou Ľubicou Ušiakovou, ktorá deti pripravuje aj na súťaž 
Poznaj svoj región, kde sa  žiaci viackrát výborne umiestnili.  

 -MVDr. Pavol Kubík- 
 

Nový predseda Matice slovenskej 
 

     Liptovský Mikuláš bol 10.-11.11.2017 miestom konania Val-
ného zhromaždenia Matice slovenskej. Na ďalšie 4 roky bol za 
jej predsedu výraznou väčšinou zvolený JUDr. Marián Gešper, 37
-ročný advokát z Vranova nad Topľou. Je to v histórii tejto ná-
rodnej ustanovizne najmladší predseda. Prajeme mu veľa zdra-
via a úspechov v náročnej práci na národa roli dedičnej. 

-Ing. Valéria Kubíková- 
 

HISTORICKÉ VÝSTRELY V OBCI DOJČ 2017 
 

Aj tento rok sa občianske združenie z našej obce podujalo 
k organizácii v poradí tretieho ročníka rekonštrukcie bojov 



 

bolo na čo pozerať a tí čo prišli, neoľutovali.  

-člen KVPH Dojč - Dominik Konečný- 

 

SNOW FILM FEST, EXPEDIČNÁ KAMERA 
 A DOLURE  

 

Dňa 4. novembra sa v Dojči uskutočnil úspešný filmový festival 
zimných filmov. Tento jedinečný filmový festival zimných dobro-
družstiev a adrenalínových športov zavíta až do 180 miest Čes-
kej a Slovenskej republiky. SNOW FILM FEST je celovečerné pre-
mietanie špičkových filmov plných extrémneho lyžovania, zim-
ného lezenia, skialpinizmu a ďalších extrémnych zážitkov a 
športov.  V rámci premietania bol zaradený ako sprievodný film 
Hurá na Island, dokumentárny film, ktorý ukazuje potulky Bra-
nislava Jobusa, jeho synov a jedného dojčana, Jaroslava Rázika 
po tejto magickej krajine.  Film sa dá pozrieť zadarmo na youtu-
be.  

Sprostredkovateľ tohto premietania je OZ Dolure, ktoré ho pri-
náša tradične už niekoľko rokov na jeseň, kedy sa premieta 
Snow Film Fest a na jar prichádza Expedičná kamera. Expedičná 
kamera má väčší rozsah filmov, nie je orientovaná len na sneh a 
môžete vidieť filmy z rôznych dobrodružných výprav z celého 
sveta. 

Toto premietanie, ktoré si našlo svoj priestor v pohostinstve U 
Tatu, býva každoročne veľmi úspešné. Tento rok sa zúčastnilo 
asi 60 ľudí. Vstupné je dobrovoľné a každý nadšenec outdooru je 
vítaný.  

Občianske združenie Dolure, vzniklo v roku 2011 z iniciatívy a 
nadšenia troch kamarátov Dominika Morávka, Ľuba Závodného 
a Reginy Hulmanovej.  

Snažia sa podporovať umenie a vytvárajú otvorený priestor 
tvorbe, myšlienke a kreativite. Tvorbu a rôzne projekty nájdete 
aj na stránke www.dolure.org 

A jedna z ďalších pripravovaných akcií OZ Dolure  je koncert 
skupiny Karpatské Chrbáty + hostia. Ktorý sa uskutoční 9. de-
cembra 2017 v KD Dojč.  

Frontman kapely, ktorý je zároveň aj spisovateľ, Branislav Jo-
bus, nepríde len zo svojou bigbítovou skupinou, ktorá hraje už 
od 80. rokov ale vystúpi aj ďalšia skupina, legendárna dvojica 
Vrbovskí Vítazi, ktorá hrá priemyselný folklór. Texty sú väčšinou 

zamerané na prácu a bezpečnosť pri práci. Hrajú na po domác-
ky vyrobených nástrojoch z rôznych trúb, rúr a podobne. A je to 
veľká zábava. Tesne pred koncom vystúpi projekt Abusus a na 
záver nádejná senická skupina Tusté baletky.  Tešíme sa na Vás.                                                   

    -Jaroslav Rázik- 

MILI  OBČ ÁNIÁ,  

OD 5. DEČEMBRÁ 2017 SI  MO Z ETE   NÁ OBEČNOM 

U RÁDE ZÁKU PIT  „KALENDÁR NA ROK 2018“,        

V KTOROM NÁ JDETE OKREM  VY VOZNY ČH DN OV 

TKO Á TRIEDENE HO ZBERU ÁJ TERMI NY PODUJÁ-

TI , KTORE  SÁ BUDU  KONÁT  V NÁS EJ OBČI. 
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"Zimá sá blí z i á ná vý zvu Obce Dojc  ná zimnu  u drz bu 

miestných komuniká cií  sá neprihlá sil z iádný uchá dzác . 

Opákováne z iádáme prí pádný ch zá ujemcov o vý kon 

zimnej u drz bý ciest v obci, ábý sá prihlá sili ná Obecnom 

u ráde nájnesko r 30.11.2017 do 15,00 h.  

V prí páde, ák bý ste máli funkc ný  tráktor ná predáj,         

ponuku mo z ete ozná miť ná Obecnom u ráde v Dojc i."  

Domáce zákusky na objednávku 
 

Pečiem domáce zákusky, koláče, torty na sladko aj slano. 

Používam len kvalitné suroviny. 

Objednávky na t.č. 0948 008 599 alebo osobne Dojč 272 
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JOGA V DENNOM ŽIVOTE 

Kde? Zasadačka Obecného úradu   

pondelky - 18.10 - 19:45 

cvičiteľ p. Ondrej Slovák 

CENA:    4 € / 1 cvičenie  

Informácie o cvičení na tele-

fónnom čísle 0907 744 783 alebo  na Obecnom 

úrade. Začíname cvičením  pre začiatočníkov. 

V Dojčanských novinách č. 3-4/2017 boli uverejnené príspevky týchto občanov:  Slavomíra Melišová, Ivan Barus, Zuzana 

Macková, Štefánia Vymislická, Peter Holán, Stanislav Šimek, Ľudmila Drinková, Beáta Bátorová, Radovan Prstek, Vilma 

Mikulová, Júlia Kozánková, Valéria Kubíková, Pavol Kubík, Jaroslav Rázik, Dominik Konečný 

Vydavateľ: Obec Dojč, č. 125, 906 02 Dojč, IČO: 00309508  

Periodicita: štvrťročník 

Webová stránka: www.dojc.sk 

Redakčná rada: Beáta Bátorová, Elena Danková, Júlia Kozánková, Ing. Valéria Kubíková, Mgr. Zuzana Macková, Ing. Pavol Zich  

Redakčná rada si vyhradzuje právo gramatickej a štylistickej úpravy textov. 

Grafická úprava: Beáta Bátorová        EV 5320/16 ISSN 2453-7802  Náklad: 450 ks 

Obec Dojč v spolupráci s miestnymi organizáciami 

Vás milí občania srdečne pozýva na  

6. Vianočný jarmok - 2. decembra 2017 

Príďte si pozrieť detské vystúpenie, nakúpiť vianočné  

dekorácie, varené vínko, cigánsku pečienku ... 

 

A príde aj Mikuláš ... 

ZRPŠ pri ZŠ s MŠ Dojč 

Vás srdečne pozýva 

dňa 20. januára 2018 

na Detský karneval 

do Kultúrneho domu 

v Dojči. 

POZVÁNKY NA  AKCIE 
 

2.12.2017     Viánoc ná  dedinká 

24.12.2017 Viánoc ný  punc  

20. 1.2018 Detský  kárnevál 

27. 1.2018 Obecný  ples 

10. 2.2018 Rozlu c ká s fás iángom  


